

2024



Welcome!

Find your way in TU Darmstadt with our digital welcome bag!



TECHNISCHE
UNIVERSITÄT
DARMSTADT



TU DARMSTADT
INTERNATIONAL
STUDENT SERVICES

For international and
exchange students
Version February 2024

Table of Contents


1 [The Essentials](#)

2 [Getting familiar with your new home](#)

3 [Finding friends in Darmstadt](#)

4 [Contacts](#)

Tip: Underlined words are links that will take you to a different page or to useful websites and documents.

Feel more comfortable with German? 

[Click here to go to the German version](#)

The Essentials

What do you need to do after you arrive?



After Arrival: the key steps

In our **after arrival checklist**, you will find key steps to a successful stay in Darmstadt.

More: www.tu-darmstadt.de/your-stay



Residence Permit

This is one of the most important aspects of your stay in Germany. It's important to always keep on top of your documents and status!

More: www.tu-darmstadt.de/residence-permit



Health Insurance

Staying healthy and taking care of your well-being is of course also a crucial part of your stay. Here's [a list of doctors who speak multiple languages](#) in case you ever need to visit one!

More: www.tu-darmstadt.de/health-insurance



Need help?

If you have problems regarding these topics, the International Student Services (ISS) is ready to help you! There are several ways you can reach us: by emailing us, using the hotline, going to the international counter, or going to the individual consultation hour. More info about this can be found on [our website](#).

Check out our [international counter in 360°](#) to help you find your way to our counter and learn more about the campus' surroundings!

Getting familiar with your new home

CAMPUS TOUR!

Get an oversight of Campus Stadtmitte with our [Campus Tour Video](#).

SIGHTS IN DARMSTADT

With the '[Darmstadt Sights](#)' Brochure, you can discover the various attractions Darmstadt has to offer.



© Ellen Lewis



EXPLORE HESSEN

You've seen everything in Darmstadt? Explore other cities and attractions in Hessen with the help of the '[On the Move in Hessen](#)' Brochure.

Finding friends in Darmstadt

Here are just some possibilities to socialize as a student!

Going to events organized by TI, ESN, or ITT



To help you meet new people and find new friends in your new home, there are several organizations who regularly hold social and cultural events, such as **TUtor International (TI)**, **Erasmus Student Network (ESN)**, and **Interkulturelles Tutoren Team (ITT)**. They hold various different events where you can join city tours, game nights, excursions, karaoke nights, cultural exchange events, play sports, learn German, and cook together, or even just meet up for some food or drinks. There's something for everyone, so make sure you go to some of them!

- [TUtor International's Events](#)
- [Erasmus Student Network's Events](#)
- [Interkulturelles Tutor:innen Team's Events](#)



Going to typical student spots!

Other than the campus area, there are several spots that students from TU Darmstadt often frequent like [806qm](#) and the [Schlosskeller](#)!

© Ellen Lewis

More on TUTOR International

Here's what some of TI's events look like!



Meet & Chill



Creative Evening



Excursions



Cultural Evening



ActiviTI



Accompanying Service



Interactive German Learning

Contacts

These organizations will help you during your stay



TU DARMSTADT
INTERNATIONAL
STUDENT SERVICES



www.tu-darmstadt.de/iss



[@tudarmstadt.iss](https://www.instagram.com/tudarmstadt.iss)



iss@zv.tu-darmstadt.de



[+49 6151 16 21675](tel:+4961511621675)



S4|13, Bleichstrasse 2, 3. Stock
64283 Darmstadt



Tutor
International



www.tutor-international.de



[@tutor_international](https://www.instagram.com/tutor_international)



info@tutor-international.de



[+49 6151 16 76964](tel:+4961511676964)



S1|03 / Raum 53 (Eingang durch Raum 56)
Darmstadt



Erasmus Student Network
Darmstadt



darmstadt.esn-germany.de



[@esndarmstadt](https://www.instagram.com/esndarmstadt)



team@esn-darmstadt.de



Karolinenplatz 5
64289 Darmstadt



Interkulturelles
Tutoren Team



<https://studierendenwerkdarmstadt.de/interkulturelles/kontakte-knuepfen/itt/>



team@itt.stwda.de



Mensa Stadtmitte, Alexanderstraße 4
64283 Darmstadt

2024



Willkommen!

Finde deinen Weg an der TU Darmstadt mit unserer digitalen Willkommenstasche!



TECHNISCHE
UNIVERSITÄT
DARMSTADT



TU DARMSTADT
INTERNATIONAL
STUDENT SERVICES

Für internationale und
Austauschstudierende
Stand Februar 2024

Inhaltsverzeichnis

1 [Die Essentials](#)

2 [Mit dem neuen Zuhause bekannt machen](#)

3 [Freund:innen finden in Darmstadt](#)

4 [Kontakte](#)

Tipp: Unterstrichene Wörter sind Links, die dich zu einer anderen Seite oder zu nützlichen Websites und Dokumenten führen.

Möchtest du zur englischen Version zurückkehren? 

[Klicke hier, um zur englischen Version zu gelangen](#)

Die Essentials

Was muss man
nach der
Ankunft tun?



Nach der Ankunft: Die wichtigsten Schritte

In unserer **Nach der Ankunft Checkliste** findest du die wichtigsten Schritte für einen erfolgreichen Aufenthalt in Darmstadt.

Mehr: www.tu-darmstadt.de/your-stay



Aufenthaltstitel

Dies ist einer der wichtigsten Aspekte deines Aufenthalts in Deutschland. Es ist wichtig, immer den Überblick über deine Dokumente und deinen Status zu behalten!

Mehr: www.tu-darmstadt.de/residence-permit



Krankenkasse

Gesund zu bleiben und sich um dein Wohlbefinden zu kümmern, ist natürlich auch ein wichtiger Teil deines Aufenthalts. Hier findest du eine Liste von Ärzt:innen, die mehrere Sprachen sprechen, falls du mal brauchst.

Mehr: www.tu-darmstadt.de/health-insurance



Du brauchst Hilfe?

Wenn du Probleme zu diesen Themen hast, helfen dir die International Student Services (ISS) gerne weiter! Es gibt mehrere Möglichkeiten, uns zu erreichen: per E-Mail, über die Hotline, am internationalen Counterin oder in der individuellen Sprechstunde. Mehr Informationen dazu findest du auf unserer Website.

Schau dir unseren internationalen Counter in 360° an, damit du den Weg zu unserem Counter findest und mehr über die Umgebung des Campus erfährst!

Mit dem neuen Zuhause bekannt machen

CAMPUS TOUR!

Verschaff dir einen Überblick über den Campus Stadtmitte mit unserem [Campus Tour Video](#).

SEHENSWÜRDIGKEITEN IN DARMSTADT

Mit der [Sehenswürdigkeiten Broschüre](#) kannst du die verschiedenen Attraktionen entdecken, die Darmstadt zu bieten hat.



© Ellen Lewis



HESSEN ERKUNDEN

Du hast schon alles in Darmstadt gesehen? Entdecke weitere Städte und Sehenswürdigkeiten in Hessen mit Hilfe der ['On the Move in Hessen' Broschüre](#).

Freunde finden in Darmstadt

Hier sind nur einige Möglichkeiten, als Studierende:r Kontakte zu knüpfen!

Besuch von Veranstaltungen, die von TI, ESN oder ITT organisiert werden



Um neue Leute kennenzulernen und neue FreundInnen in deiner neuen Stadt zu finden, gibt es mehrere Organisationen, die regelmäßig soziale und kulturelle Veranstaltungen organisieren, wie **TUtor International (TI)**, **Erasmus Student Network (ESN)** und **Interkulturelles Tutoren Team (ITT)**. Sie veranstalten verschiedene Events, bei denen man an Stadtführungen, Spieleabenden, Ausflügen, Karaokeabenden, Kulturustauschveranstaltungen, Sportveranstaltungen, Deutschkursen und gemeinsamen Kochveranstaltungen teilnehmen oder sich einfach nur zum Essen und Trinken treffen kann. Es ist für jeden etwas dabei, also geh auf jeden Fall zu einer dieser Veranstaltungen!

- Veranstaltungen von TUtor International
- Veranstaltungen des Erasmus Student Network
- Veranstaltungen von Interkulturelles Tutor:innen Team



Auf zu typischen Studierendenspots!

Neben dem Campusgelände gibt es einige Orte, die von Studierenden der TU Darmstadt gerne besucht werden, wie das 806qm und der Schlosskeller!

© Ellen Lewis

Mehr über TUTOR International

So sehen die Veranstaltungen von TI aus!



Meet & Chill



Creative Evening



Excursions



Cultural Evening



ActiviTI



Accompanying Service



Interactive German Learning

Kontakte

Diese Organisationen werden dir während deines Aufenthalts helfen



TU DARMSTADT
INTERNATIONAL
STUDENT SERVICES



www.tu-darmstadt.de/iss



[@tudarmstadt.iss](https://www.instagram.com/tudarmstadt.iss)



iss@zv.tu-darmstadt.de



[+49 6151 16 21675](tel:+4961511621675)



S4|13, Bleichstrasse 2, 3. Stock
64283 Darmstadt



Tutor
International



www.tutor-international.de



[@tutor_international](https://www.instagram.com/tutor_international)



info@tutor-international.de



[+49 6151 16 76964](tel:+4961511676964)



S1|03 / Raum 53 (Eingang durch Raum 56)
Darmstadt



darmstadt.esn-germany.de



[@esndarmstadt](https://www.instagram.com/esndarmstadt)



team@esn-darmstadt.de



Karolinenplatz 5
64289 Darmstadt



Interkulturelles
Tutoren Team



<https://studierendenwerkdarmstadt.de/interkulturelles/kontakte-knuepfen/itt/>



team@itt.stwda.de



Mensa Stadtmitte, Alexanderstraße 4
64283 Darmstadt